
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 33 (Alm. del), som Folketingets sund-

hedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 

den 23. oktober 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske af Liselott 

Blixt (DF) 
 

Spørgsmål 33: 
"Vil ministeren oplyse, hvor ofte det har været nødvendigt at overflytte en respira-

torpatient fra et hospital til et andet, fordi der manglede intensivpladser?" 

 

 

Svar: 
Sundhedsstyrelsen udarbejdede, på ministeriets anmodning, i 2004 rapporten "Un-

dersøgelse af kapaciteten i intensiv terapi". Rapporten baserede sig på en spørge-

skemaundersøgelse blandt de daværende amter og H:S. 

 

Af rapporten fremgår, at der i 2003 var 531 overflytninger fra et sygehus til et an-

det som følge af kapacitetsproblemer. I de første 8 måneder af 2004 var der 427 

overflytninger. Det blev i rapporten konkluderet, at der ikke var en entydig tendens 

i fordelingen mellem amter og H:S. 

 

Det er ikke muligt, ved anvendelse af eksisterende registre over sygehusvæsenets 

aktivitet, at opgøre antallet af intensivpatienter, der overflyttes fra et sygehus til et 

andet, og den nævnte spørgeskemaundersøgelse er ikke gentaget. 

 

Sundhedsstyrelsen har i øvrigt oplyst, at overflytninger ikke helt kan undgås, idet 

det vil kræve en meget høj kapacitet på intensivområdet, som generelt ikke vil 

kunne udnyttes, men at regionerne bør tage kapacitetsmæssige hensyn på intensiv-

området i forbindelse med den omstrukturering af sygehusvæsenet, som skal ske 

som følge af sygehusplaner m.m. 
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